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 1 על סדר היום:

 2 .2025אישור תוכנית ביקורת לשנת  .1

 3 מבקר הלשכה. -ביקורתדוחות הצגת  .2

 4 .2023הצגת דו"ח ביקורת של ועדת הביקורת לשנת  .3

 5לחוק לשכת  44מינוי ועדת עורכי דין זרים ומינוי נציג הלשכה בוועדת ההיגוי לעניין תיקון  .4

 6אמות מידה והשגה לעניין הכרה  -25ו, 25, 25)סעיפים  1961-עורכי הדין, התשכ"א

 7 יכת דין מחוץ לישראל והכרה בניסיון בעריכת דין מחוץ לישראל(.בהשכלה ובניסיון ער

 8 .שונות .5

 9 

 10 רוטוקול הדיוןפ

 11 

 12 מבקר הלשכה. -הצגת דוחות ביקורת .2

 13 מדובר רק בהצגת הדוחות או שזה מצריך אישור? עמית בכר:

 14מובאים לדיון  2024-ועיקרי הביקורת ל 2023למעשה הדו"ח השנתי של  אמיר ויזל:

 15במועצה. ועדת הביקורת דנה בהם וקיבלה את ההמלצות או התייחסה 

 16 של  בנוסף לזה אני גם אציג את עיקרי הדוחותוקיבלה החלטות לגבי כל דו"ח. 

 17רק  ואת הבעיות המערכתיות שלמעשה הן די דומות בין השנים 2024

 18 מצטברות.

 19 .הדוחות בוא נתחיל כרגע בהצגת עמית בכר:

 20. אני אתחיל עם דו"ח 2024ובעיות  2023אני אתחיל בהצגת הדו"ח השנתי   אמיר ויזל:

 21 .2024 של . כמו שאמרתי עיקרי הביקורת2023המבקר השנתי ופניות הציבור 

 22מילה אחת לגבי המבנה שכולם מכירים ומקום הביקורת וכל השאר. התוכנית 

 23תוכנית רב  ערכהונ 2020על סקר סיכונים שנערך בשנת של המבקר מבוססת 

 24שנערך השנה הסתמך  2024דו"ח ו 2023ו"ח של דה .2024 -2021שנתית לשנים 

 25. אתם רב שנתית שהדוגמה שלה מופיעה כאןהתוכנית העל סקר הסיכונים ועל 

 26יכולים לראות את הנושאים השונים שצויינו בסקר עם נושאי המשנה שצריך 

 27 כפי שרואים כאן. תנו להם דגשים בכל דו"ח ובכל שנהילתת להם דגשים ונ

 28דוחות לערך כאשר בצד שמאל אתם  40ועד היום נערכו  2020בסך הכל משנת  

 29שמובא  שעליהם ניתן הדו"ח השנתי 2023יכולים לראות את הדוחות של 

 30ואני אתן את העיקרים שלהם.  2024-לדיון. מתחתם הדוחות שהסתיימו ב

 31צילום הדוחות השנתיים המודפסים בדרך כלל מוגש לחברים במעמד הישיבה 

 32 עצמה. היום זה לא התאפשר משום שאנחנו יושבים בזום.  
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 1מוצג פה בצד שמאל, ישלח בנפרד ואני מקווה שהמצגת עם  2023דו"ח שנתי 

 2ים בחומר ר. הדו"ח הדיגיטלי עצמו הופץ לחביספיקו לכםשיאמרו הדברים 

 3 אצלכם.  אנמצ אלישיבה והו

 4כאשר בנושא  2023מצד ימין יש את דוחות  2023אלה הנושאים משנת 

 5האתיקה נערכו ארבעה דוחות וזה מופיע תחת כותרת אחת שהיא האתיקה. 

 6זה נערך במחוז תל אביב ודרום ושני מעקבים שנערכו במחוזות צפון ומרכז 

 7לגבי ביקורות קודמות. אבטחת מידע וסייבר, דמי חבר, מינוי בוררים, בתי 

 8דוחות, בהם כלול גם  10בוצעו  2024ן, שכר, אני אכנס לפירוט שלהם. בשנת די

 9 נושא פניות הציבור שלא מופיע ברשימה ואתייחס אליהם בהמשך. 

 10אני רוצה להיכנס בראשי פרקים קצרים לכל נושא ולתת לו את ההדגשים  

 11לא נידונים הדוחות השוטפים שאני רוצה להשמיע. רק כדי לסבר את האוזן 

 12עצה. מה שמובא לדיון במועצה זה מה שאנחנו עושים היום אלה הדוחות במו

 13להזכיר הנוהל . 2023השנתיים. בנושא האתיקה עיקרי הדברים שהיו בשנת 

 14והוא הוטמע  2023החדש שהופץ במסגרת הרביזיה בתחום האתיקה בדצמבר 

 15בוועדת האתיקה במחוזות השונים למעט מחוז חיפה ששם גם לא ניתן לעשות 

 16את הנוהל  ורת עקב מה שמוסבר כבעיות מחשוב שלא ניתן היה להטמיעביק

 17החדש. אחת הבעיות שעומדת לפתחה של הלשכה היא להסדיר את הנושא 

 18בוועדת החדש הזה כי זה כבר נמשך הרבה זמן והוא מעכב את הטמעת הנוהל 

 19 האתיקה של מחוז חיפה וצריך לפתור את הבעיה הזאת. 

 20כפי שאמרתי הן בעיות  ,בוועדת האתיקה הנושא של המלצות מערכתיות

 21שחוזרות בוועדות האתיקה השונות למרות שבמהלך השנים שאני עושה את 

 22הביקורת על ועדות האתיקה יש בהחלט שיפור בנושא הזה. בתחומים שבהם 

 23יש ממצאים שצריך לשים לב אליהם כמובן זה נושא של הנהלים שבהחלט 

 24ת כפי שהזכרתי זה עדיין נמצא משתפר. נושא של המחשוב בחלק מהמחוזו

 25בבעיה. בעיות נוספות נמצאו בגישה למידע שלגביהן נדרשת פעולה מערכתית 

 26 בין אם על ידי הוועדה הארצית ובין אם בהחלטת הנהלה.

 27נושא נוסף שאני רוצה לציין זה מעקב אחרי הרישום הפלילי של מועמדים 

 28ופים מסויימים לוועדת האתיקה שכידוע על פי החוק לא ניתן. יש רק ג

 29שיכולים לבקש מידע על רישום פלילי. ההמלצה הייתה לפנות ליועץ המשפטי 

 30לממשלה לקבל גם אפשרות גישה או בקשה לרישום פלילי של מועמדים 

 31 לוועדת האתיקה. זה יכול לשפר את הגישה לנושא הזה. 

 32וגם לפני כן ועדת האתיקה של מחוז תל אביב  2023אני רוצה להזכיר שבשנת 

 33ייתה בבעיות לא פשוטות. גם לאחר מכן כאשר התחלף הצוות בוועדה זו היה ה

 34בהחלט שיפור בניהול של הנושא צמצום פערים אבל עלו קשיים מהותיים  

 35 מסוגים אחרים. 
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 1לא הייתה חפיפה מסודרת ולכן נחסמה גישה לחלקים חשובים במידע. נוסחו 

 2ריה עד להחלפה שתי מערכות מידע שגם היום קיימות אחת לגבי ההיסטו

 3לגבי מידע שהצטבר מאז ההחלפה. צריך להיכנס לכל אחת מהן בנפרד  אחתו

 4על מעקב ודיווח היסטוריה למרות שנעשים מאמצים על ידי המחוז  הוזה מקש

 5כזכור המועצה החליטה על הקמת ועדה שתבדוק את ההתנהלות  לטפל בזה.

 6על  תוצאות שהתקבלושל ועדת האתיקה במחוז תל אביב. אני עוד לא יודע על 

 7 מהלך הבדיקה שנערכת שם. זה לא דבר שנכלל במסגרת הביקורת.

 8נערכה ביקורת ונמצאו לא מעט  2022נושא של אבטחת מידע וסייבר. בשנת 

 9בעיות בתחום הזה בלשכה. לכן הביקורת חולקה לשניים, יצא דו"ח של שלב 

 10די נמוך לגבי  ליקויים בכל מיני תחומים שלמעשה ציינו ציון צאוא' שבו נמ

 11מידת אבטחת המידע שהייתה בלשכה אז. מאז נעשו לא מעט דברים ששיפרו 

 12בצורה משמעותית את הנושא הזה. בין השאר הייתה תוכנית בתחום אבטחת 

 13מונה מנמ"ר, עשו לא מעט דברים ששיפרו את מצב אבטחת המידע.  ,המידע

 14א הראה והו 2024דו"ח המעקב שמראה את הדברים האלה יצא בסוף שנת 

 15 שיפור משמעותי שאפרט בהמשך.

 16בתחום דמי החבר הביקורת כמעט לא התאפשרה. בסופו של דבר החלטנו 

 17להוציא את הדו"ח הזה עם כל התחומים שלא ניתן היה לבקר אותם כליקויים 

 18בפני עצמם. נמצא בביקורת שהמערכת חסרה כלי ניהול ובקרה באופן שפגע 

 19שר ביקורת. ההמלצות היו אז חידוש בניהול ובבקרה וכפי שאמרתי לא איפ

 20מערכת המחשוב שלא איפשרה לא מעט דברים כמו מערכות דיווח ודוחות 

 21בקרה.  היה צורך בהגדרת סמכויות של העוסקים בנושא הזה לניהול מעקב 

 22ובקרה. עריכת נוהל בהקדם האפשרי, הסיבות והאפשרויות לצמצום של 

 23חומים שונים כמו דואר וטלפון. השגויים שהיו אז. טיוב המידע של פרטים בת

 24 סנקציות שלא הופעלו בנושא של העדר גבייה, ריבית פיגורים, הפרשי הצמדה

 25 והמלצה לבצע ולהבטיח את עקרון השוויון. מאז לא נעשה על זה מעקב. 

 26היום כאשר דמי החבר נמצאים במרכז השינויים שנערכים, הנושא הזה עוד 

 27רך להחליט או ועדת הביקורת מה לא מופיע בתוכנית העבודה הלשכה תצט

 28לעשות עם הדבר הזה. בכל מקרה בין אם תהייה ביקורת בקרוב או לא 

 29ביצוע בין אם בעבר על סמך  ותחבר מחייבהההמלצות שניתנו בתחום דמי 

 30ינת הבקרה וניהול הגבייה צריכים חהפורמט הקודם ובין בשינויים שמב

 31 להיות דומים.

 32עיקריים היו בנהלי העבודה שלא כללו בתחום מינוי בוררים הליקויים ה

 33הנחיות מעשיות. לא הייתה אחידות בין המחוזות בנושא ניהול והפעלה של 

 34 נוהל הלשכה. 
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 1לחלק מהמחוזות לא היו מאגרים. נמצאו ליקויים לא מעטים בניהול השוטף 

 2במאגרים שהיו קיימים ולא ניתן היה לדעת את המצב האמיתי. ההמלצות 

 3י של אותם ממצאים, נוהל עבודה של הלשכה הארצית, העיקריות תמונת רא

 4חידוש ועדכון המידע באתר האינטרנט שהיה מאד  ,אחידות, הקמת מאגרים

 5דל בתחומים האלה. להוציא פרוטוקול, חלק בכלל לא הוציאו פרוטוקולים 

 6בנושא של מינוי בוררים ולערוך מעקב יזום אחרי סטטוס תהליך הבוררות. 

 7ם בשום מקום זה דיווח פעילות שנתית כנדרש בנוהל נושא נוסף שלא קויי

 8 המועצה הארצית.

 9נוהגים בהם בתי הדין, בבתי הדין הבעיה העיקרית הייתה שאמנם היו 

 10והנחיות ותהליכי עבודה פנימיים אבל הם לא היו מעוגנים בנהלי עבודה. 

 11ההסברים היו שנהלי העבודה היו מחייבים יותר ולמעשה יקשו על גמישות 

 12הניהול. אני לא חושב שזאת סיבה מספיק טובה. כאשר זה לא מעוגן בנהלי 

 13אכיפה בררנית ולמעשה אי אכיפה או  ,עבודה הדבר עלול לגרום לאובדן ידע

 14אי ניהול של התחומים בהתאם לנוהל ולפעמים גם יכול להיות בהתאם לחוק. 

 15ם חת הדוגמאות שעלתה במסגרת הביקורת שיותר ממחצית התיקים חורגיא

 16ימים מפתיחתם ועד סגירתם. הדברים האלה מוכתבים וכך היו  90מעל 

 17צריכים להתבצע. מה שעוד לא קיים בנוהל זו התייחסות להוראות הרגולציה 

 18הרלבנטיות לסדרי הדין וגם הדבר הזה הוא בעייתי. לא קיבלנו הסכמה 

 19להכליל ולמיטב ידיעתי לא עודכנו נהלי עבודה באופן כזה שיכללו את 

 20 יכים שמתבצעים בפועל שהם בבחינת נוהגים לא נהלים. התהל

 21הגי עבודה ועיגון בנהלי העבודה. הסבת נתוני וההמלצות התייחסו למיפוי נ

 22המג'יק הישנה למערכת המג'יק החדשה ויצירת מערכת חדשה. זאת בעיה 

 23בחלק מהמחוזות כולל תל אביב כפי שהזכרתי. קיצור משך הטיפול בכל אחד 

 24לוחות הזמנים להגשת קובלנות בהתאם להוראות  מהשלבים וצמצום

 25הרגולציה. תיעוד ענישה על תנאי באופן נגיש לכלל המחוזות בדומה להשעיה. 

 26מעקב אחרי מינויים וכהונה.  ,כפי שאמרתי ,התייחסות להוראות רגולציה

 27לאיתור והתרעה על תיקים שחורגים מלוח הזמנים המתחייב. קיצור בקרות 

 28משך הזמן שעבר בטיפול בין הגשת הקובלנה וקביעת הדיון הראשון ולהקפיד 

 29 ימים ממועד סיום הדיון בתיק כפי שקבוע.  90על מתן הכרעת הדין תוך 

 30זה  2023שכר ודיני עבודה, נערכה ביקורת בלשכה וגם במספר מחוזות בשנת 

 31צע בעיקר בלשכה ובמחוזות שקשורים אליה, שהיא מבצעת את העבודה בו

 32עבורם. הליקויים די דומים בכל המערכת, לא קיימים נהלי עבודה שמאגדים 

 33 את תהליך השכר. 

 34 
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 1אני חייב להקדים ולומר שהליקויים או הממצאים שלמעשה אני מעלה כאן 

 2תן השכר או זה לא אומר שבביקורת נמצאו ליקויים במ ,או עלו בדוחות

 3בתוצאות של ממצאים שונים בפועל. כלומר, אם אני מדבר על בעיית בקרות 

 4והפרדת תפקידים שאחת הסיבות להן זה צמצום כוח אדם ובעיות של גודל 

 5הארגון והמנגנון. זה לא אומר שכאשר בדקנו את ביצוע השכר עצמו נמצאו 

 6מצאים שאני ליקויים מהותיים. מה שאני רוצה להגיד בתחום הזה זה שהמ

 7קר למה שצריך להיות במערכת על מנת למנוע בעיות ימונה כאן מתייחסים בע

 8שעלולות לנבוע מהעדר בקרה, מהעדר הפרדת תפקידים אבל לא בגלל שמצאנו 

 9 אותן בפועל. 

 10חריגה בפועל ואין על זה בקרה זה מכסה מקסימלית בו בר אחד שכן נמצאה ד

 11ן בקרה והיו מספר מקרים שהצטברו שמותרת על פי חוק לחופשות, מחלות. אי

 12למעשה כמויות גדולות של מכסות ימי חופשה למשל של עובדים בעיקר אצל 

 13עובדים במשרות אמון שנהלי הדיווח שלהם לא מתבצעים בגלל אופי תפקיד 

 14הביא לתוצאה. לכן גם מומלץ לגבי שלהם. זו למשל דוגמה שהעדר בקרה 

 15שהם לא חייבים על פי נוהל או  משרות אמון להעלות את המודעות. למרות

 16 הסכם מיוחד לדווח באופן שוטף על חושפות ומחלות.

 17בנושא של הפרדת תפקידים אני כמובן לא ממליץ על תוספת כוח אדם כדי  

 18שאפשר יהיה לעשות הפרדת תפקידים אלא לעשות הצלבה של תפקידים . בסך 

 19ידי המנכ"ל ת רבות ידניות על ידי חשב השכר וגם על והכל מתבצעות בקר

 20ומנהלת החשבונות בלשכה וגם במחוזות אבל בעיקר בלשכה. כלומר, כמו 

 21שאמרתי קודם הבקרות למרות שהן לא מובנות בחלק מהן בתוך המערכת 

 22עצמה, חלק מהן מתבצעות על ידי חילן, בקרות על תלושי השכר נעשות באופן 

 23 ידני ועוד דברים אבל צריכים להיות מודעים לבעייתיות הזאת.

 24בחלקן הן חופפות לגבי נושאים  2024אני רוצה לעבור לעיקרי הביקורת בשנת 

 25מסויימים כמו אתיקה ושכר במחוזות. קודם כל שכר מצווה שלמעשה מתבצע 

 26כרגע בלשכה עצמה ונמצאו לא מעט ליקויים אבל הם בעיקר מערכתיים. זה 

 27אחד הדברים שצריכים להיות מודעים להם כאשר לא מתקבלות החלטות 

 28זה מחייב  ן.רמת ההנהלה או הלשכה וקיימים ליקויים במערכות עצמב

 29התייחסות של הלשכה או המועצה. כמו מערכת מחשוב מאד איטית וחסרה 

 30הכללים לא קובעים תקני כוח אדם שדרושים למערכת כיום. בקרה.  דוחות

 31למרות שהוגשה הצעת שינויים היא טרם טופלה עד למועד הביקורת. לא קיים 

 32כז להנחיות והוראות רבות שקיימות בנושא וחסר נוהל למקרים נוהל מר

 33 ם לא נערכת בדיקה כלכלית והדברים האלה יוצאים שגויים.הדחופים שב
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 1מאז תקופת הקורונה שאז הוחלפו התחנות הפיזיות בתחנות יעוץ טלפוניות 

 2נוצרו בעיות  תיעוד. התופעה נמשכת גם היום אולי זה יותר נוח אבל יש בעיות 

 3 וד כתוצאה מזה שאין תחנות פיזיות ואז הם לא מתועדים שם. תיע

 4נושא נוסף שהוא קל מאד לפתרון אבל עד שהוא יפתר הוא מעכב סיוע בשירות 

 5לאומי. אותה חברה שהוקמה בזמנו חברת שכר מצווה בע"מ שהוקמה כקרן 

 6לגיוס תרומות ואינה פעילה לא הגישה דוחות לשנים האחרונות והדבר הזה 

 7עיקרי ההמלצות,  לת סיוע ושירות לאומי, פשוט צריך לסגור את זה.מעכב קב

 8תמונת ראי של הליקויים שתיארתי. מתחייבות פה החלטות ברמת הלשכה 

 9 לבצע את התיקונים. 

 10שכר ודיני עבודה, הביקורת נערכה במחוז חיפה, מחוז תל אביב, מחוז 

 11ד לבקרה ירושלים. הבעיות הן די דומות, נהלי העבודה שהזכרתי, תיעו

 12בעיית דיווח במשרות אמון שהיא אגב  .שמתבצע במחוז, הפרדת תפקידים

 13יוצרת התחייבות כספית עתידית ברמת הלשכה וברמת המחוז לגבי מכסות 

 14או כמויות גדולות והצטברות של יתרות גדולות של ימי מחלה שלאחר מכן 

 15 יפרעו ביציאה מהעבודה.

 16חוזות אחרים זה יצירת אחידות במסגרת עיקרי ההמלצות שאני נותן כאן ובמ

 17בין המחוזות, גיבוש נוהל עבודה להכנת השכר והבקרות. תיעוד של הבקרות 

 18והאישורים, נושא של הבקרה על ימי חופשה של משרות אמון שאני מזכיר 

 19 כבר פעם שלישית, רביעית. 

 20במסגרת בית הדין. במועד  גביית קנסות, הקנסות מתקבלים כפסקי דין

 21מהם היו  42%אלף שקלים  700-תיקים בסך כ 190-יימים כהביקורת היו ק

 22 20%במחוז תל אביב השאר בוועדה הארצית ובמחוז מרכז. מדובר על זה שרק 

 23מהקנסות נגבו. אין על הנושא הזה מעקב לפחות לא מחשובי על אי תשלום 

 24קנסות וחסר נוהל אחיד לגביית הקנסות בלשכה ובמחוזות. הנהלים הקיימים 

 25אין גם סנקציות כנגד  .כוללים הנחיות והוראות עבודה חלקיות בלבד ,קצרים

 26לא מוגשות תלונות לוועדת האתיקה ולא מתבצע תחשיב פיגורים.  ,חייבים

 27נמצאו גם פניות לגבייה באיחור של שנים לאחר המועד שנקצב לזה. הלשכה 

 28צריכה להחליט מה לעשות עם הדבר הזה למרות שמדובר בסכומים נמוכים 

 29 ר מאשר אלה שהלשכה מתעסקת איתם בדרך כלל במערכות העיקריות.יות

 30סליחה אמיר אני רוצה להגיב כי כל מה   :מנכ"לית מחוז ת"א –אופירה יוחנן וולק 

 31שאתה אומר היה נכון ליום הבדיקה שהיה לפני הרבה מאד זמן וזה לא כך 

 32 לכן אני מבקשת לדייק.ו זה לא בקדנציה שלי  במחוז תל אביב.

 33 
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 1אני מודה על ההערה כי אמרתי לעצמי עוד קודם שאני צריך לדייק בעניין הזה  ויזל: אמיר

 2וזה לא רק בעניין של גביית קנסות אלא מדובר כאן בנושא של ביקורת השכר 

 3 וביקורת ועדת האתיקה. 

 4בכל הדברים האלה הביקורות קדמו להתחלפות ההנהלה במחוז תל אביב שזה 

 5לא הזכרתי את זה קודם אבל היה צריך יהיה ברור אני מצטער על זה ש

 6 להזכיר.

 7ה שזה בוצע או לא בכל אופן ההמלצות שניתנו אז דבמיבמסגרת ההמלצות  

 8לגבי גביית הקנסות זו רביזיה במנגנון הגבייה, נוהל ארצי לכל המחוזות, 

 9מנגנון מעקב ומאגר נתונים שלם לגבי החייבים וכמובן יישום הליכי אכיפה 

 10. הדבר הזה חייב להתבצע לפחות חייבות להתקבל אם זה חשוב ללשכה

 11 החלטות לגבי זה. 

 12קביעת הנחיות והרשאות לפריסת חובות אם צריך לעשות את זה על ידי 

 13פרקליטת ועדת האתיקה ולהקפיד על החתמת ההסדרים בהתאם להרשאות 

 14שיקבעו. לקבוע כללים לעניין פתיחת הליכים משמעתיים כנגד חייבים שלא 

 15 י התשלום ולהקפיד להעביר את תיקי החייבים לגבייה. עומדים בתנא

 16 זה לא התפקיד של ועדת האתיקה לעסוק בגבייה זה תפקיד של המחוז.   רון לוינטל:

 17אני  לא מדבר על ועדת האתיקה אני מדבר על הלשכה. היות והנושא הזה קיים  אמיר ויזל:

 18גבייה וצריך גם כלומר יש קנסות שצריך לגבות אז צריך להיות מנגנון של 

 19גם לתת לו כלים לבצע את העבודה שלו וגם לוודא  . צריךלהסדיר אותו בנוהל

 20ברים שצריכים להתבצע, לא אמרתי שהם דאו ליישם הליכי אכיפה. אלה 

 21צריכים להיעשות על ידי ועדת האתיקה. התהליך מתחיל מוועדת האתיקה 

 22 אבל גביית הקנסות זה תהליך שמתבצע אחרי סיום התהליך בבית הדין. 

 23הדברים האלה נמצאו בביקורת שנערכה  ,שכר במחוז תל אביב, אני שוב חוזר

 24וז. בכל מקרה עיקרי ההמלצות שלפני התחלפות ההנהלה הנוכחית במח

 25שניתנו לגבי מחוז תל אביב כמו לגבי המחוזות האחרים, עד לביקורת מעקב 

 26בנושא הזה בלשכה כמו במחוזות אני לא יודע אם הם יושמו או לא ובאיזה 

 27 מידה יושמו. אלה דברים שימצאו בביקורת המעקב.

 28גם כאן  ם.ירושלי זהייתה ביקורת כפי שהזכרתי גם בוועדת האתיקה במחו

 29הנתונים ממערכת קודמת למערכת  לאני רוצה להדגיש שלא הייתה הסבה ש

 30המג'יק. בביקורת נמצאו גם סתירות בין המודולים השונים בתוך מערכת 

 31המג'יק. אנחנו מכירים את מערכת המג'יק גם החדשה יותר היא בעייתית 

 32כמו דוחות מערכת... מבחינת הניהול. יש לא מעט דברים שלא ניתן לבצע כמו 

 33בקרה, התראות, מעקב ממוכן כל הדברים האלה הם בעייתיים במערכת 

 34המג'יק. היות ומדובר בבעיית תקציב לא קטנה זה נמצא לפתחה של הלשכה 

 35 לגבי תיקון הדברים האלה או השיפור שלהם. 
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 1ב ואני מחלק את ההמלצות לאחריות מחוזית ולאחריות מערכתית. מה שחש 

 2את האחריות המערכתית של הסבת מערכת המג'יק כפי לי בעיקר כאן להדגיש 

 3 שאמרתי.

 4דוחות סטטיסטיים, פיתוח מודלים, ייעול תהליכי עבודה, מעקב עבר משמעת 

 5של נילונים, ניהול תיק באופן מקוון. כל הדברים האלה הם פונקציה של 

 6מערכת מחשוב ואין פונקציה של החלטות שהן גם פונקציה של תקציב. אלה 

 7שקיימים לגבי מרבית הנושאים שנבדקים על ידי הביקורת  אגב דברים

 8 ובוודאי לגבי נושאים של אתיקה, שכר וכדומה. 

 9מעקב אבטחת מידע הזכרתי קודם שנעשתה שנתיים קודם ביקורת ונמצאו 

 10ממצאים לא טובים. אני פה רוצה להדגיש שנעשתה  עבודה משמעותית בנושא 

 11דו"ח המפורט את הנושאים שבהם הזה של אבטחת מידע. יכולתם לראות גם ב

 12על ידי צמצום  70%שהיה נמוך לציון של  50%עלתה רמת האבטחה מציון של 

 13הסיכונים במידה משמעותית. זאת ביקורת שנערכה בחצי השנה האחרונה וזו 

 14גם תוצאה של העבודה ושל חילופי גברי לגבי ניהול מערכות המידע. יש מנמ"ר 

 15חת מידע של טיפול במערכות. נושא של ללשכה ויש חלוקת אחריות של אבט

 16 תקנות הפרטיות, הדברים האלה בהחלט הביאו לשיפור של הנושא.

 17יחד עם זה אני רוצה שוב להדגיש שלא קיימת במידה מספקת של ההנהלה 

 18וההנהלה אני מתכוון לא למנכ"לית אלא למועצה כאשר מדובר במדיניות 

 19המשכיות עסקית שאני ל שכוללת לאיומי סייבר גם בנושא הזה וגם בנושא 

 20אגע בהמשך, עבודה נפרדת שנעשתה. הנושאים האלה עומדים לפתחה של 

 21כים לקבל מענה על ידי קביעת מדיניות כוללת שתתקבל על ידי יהמועצה וצר

 22 המועצה

 23ם צריכה להתייחס אסטרטגיה של אבטחת מידע. אני יש פה רשימה שאליה 

 24ועיים שבהם  נמצאו בעיות לא אכנס אליהם, אתם רואים שאלה דברים מקצ

 25בעיות  במסגרת אבטחת המידע למרות שיפור משמעותי. בחלק מהם יש עדיין

 26 מסויימות שצריך להתייחס אליהן.

 27בזמנו עליהן מפה אני עובר לתקנות הפרטיות, התקנות הן גם נושא שנעשה  

 28ובמחצית השנה האחרונה מעקב. היו ליקויים לא מעטים בביקורת הקודמת 

 29גם בנושא של רישום מאגרי מידע, כפיפות שהייתה הפוכה בין מנהל המאגר 

 30שהיה עמית והממונה על אבטחת המידע שזה היה המנכ"ל. מדיניות 

 31הסיסמאות הייתה מתירנית, לא התבצעו בדיקות תקופתיות מספיקות.  

 32עשתה מאז עבודה רבה בנושא הזה בוצעו ריכוז עדכון ורישום של  הלשכה

 33מאגרי המידע בהתאמה לתקנות, נערכה בקרה פנימית ומיפוי מאגרי המידע. 

 34התבסס סיווג רמת אבטחת המידע ותיעוד בפני מאגר מידע בהתאם לדרישות 

 35בתקנות. נערך גם סקר סיכונים שהסתיים בינואר השנה והוא גם ענה על לא 
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 1גם על הצורך שצריך היה לבצע את סקר הסיכונים במסגרת  .שאלות מעט

 2 המערכת הזאת חלק מהרגולציה שמחייבת ניהול מאגר מידע. 

 3יחד עם זה עדיין קיימת בעיה שצריך לטפל בה. לא קיימת מערכת של מניעת  

 4דלף של מידע גם בגלל שמערכות המידע הן ישנות ויש גם בעיות בהפרדה בין 

 5לא איכנס לעניין טכני וקיים חשש לאירוע סייבר למרות מעגלי  הסביבות, אני

 6האבטחה. אלה הם דברים  שעדיין קיימים במסגרת הנושא של סייבר ותקנות 

 7 הפרטיות.

 8פה אני עובר לנושא שאין לוו בכלל ביטוי במסגרת הלשכה המשכיות עסקית  

 9ה אושרת כבר קבע ,והתאוששות מאסון. הלשכה לא התעסקה עם הדבר הזה

 10לכל הנושאים שבתחום מערכות המידע כמו גם המשכיות עסקית והתאוששות 

 11מאסון פגישות כדי להתחיל לטפל בנושאים האלה. אני רוצה לעבור על הבעיות 

 12 קבל אותן.שנמצאו בביקורת ולהמלצות שאני ממליץ ל

 13העובדה שהלשכה לא ערוכה להמשכיות עסקית והתאוששות מאסון במקרי  

 14בתחום מערכות המידע וזה היה הדגש בביקורת הזאת. למעשה חירום בעיקר 

 15בכל תחום שמרכיב את ההמשכיות העיסקית או שעליה מתבססת כמו נוהל 

 16או תוכנית תהליכים לקביעת מערכות קריטיות. ועדת חירום שתנהל את זה, 

 17ממונה שיהיה אחראי על הוועדה ויבצע או יקיים פגישות תקופתיות לניהול 

 18לא מתקיימות הדרכות, הנחיות ותרגולים למצבים כאלה וגם מצבי חירום. 

 19מערכת העמידה מחייבת את זה כלומר קורסת או לא  ראין אתר חילופי כאש

 20ניתן להמשיך לנהל אותה. נמסר שהשנה מתוכננת הקמת אתר כזה, אז יש כבר 

 21שיפור מסויים. עיקרי ההמלצות כמו שאמרתי זה תיקון כל הממצאים 

 22מקווה שהפגישה שלדעתי צריכה להתקיים החודש או  שהזכרתי פה ואני

 23 החודש הבא עם המנכ"לית להתחיל לטפל בנושאים האלה.

 24נציבות פניות הציבור. הדו"ח יצא בנפרד אבל  שתי מילים על הדו"ח השנתי של 

 25 הוא נכלל בדו"ח השנתי. 

 26. קודם כל אמיר אולי אני אתייחס לכאן לפני שאנחנו עוברים לנסיבות השניות תגר: אושרת

 27תודה. נראה שהדו"ח משקף את מה שגם חששתי ולומדת בארבעה החודשים 

 28האחרונים. צוואר הבקבוק העיקרי בלשכה הוא הטכנולוגיה ברמה המחוזית 

 29והארצית. המכלול של הדברים גם בחוויית המשתמש וגם בניהול הידע 

 30הדבר הפנימי. לכן חלק מהחזון זה להתעסק עם הדבר הזה כך שאני מאמינה ש

 31הזה יפתר. יחד עם זה אנחנו בהחלט נלמד את הדו"ח בבתי הדין ובאתיקה. 

 32אני חושבת שהמענה הכולל שאנחנו נדרשים הוא לצאת במענה רחב יותר 

 33 שצריך להיות מאופיין עם הגורמים הרלבנטיים פה בלשכה, זה אחד.
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 1לא לא נערכו דוחות שכר מצווה. אכן הייתה בעיה  2022, 2021שניים, בשנים  

 2 2021עצרנו את הבעיה דו"ח  .ניתן היה להגיש את הדו"ח מכל מיני סיבות

 3 אני מחכים לחתימה והוא יוגש.  2022הוגש, 

 4בהמשך למה שאמרה אופירה שחלק מהדברים כבר מאחורינו וטופלו אז 

 5אנחנו כמובן לא נסתפק בישיבה ובמצגת הזאת. אנחנו כבר קבעו פגישות עם 

 6ל הדו"ח פנימה. אני מקווה שמרבית הדברים נפתרו כל מנכ"לי המחוזות נשב ע

 7 ומה שלא אנחנו נפתור. 

 8מה שקשור למערכות מידע שאי אפשר לפתור ברמה המחוזית אנחנו צריכים 

 9מענה למחוזות בצורה מותאמת אישית וגם שות משהו מערכתי שנותן על

 10והנושא של איך  DRרוחבית ואחידה. הדבר המאד חשוב שאמרת זה נושא 

 11פועלים להמשכיות עסקית. זה נראה שנושא שהוא קטן אבל אני כשהיו  אנחנו

 12השריפות בירושלים הייתי בלחץ היסטרי כי חוות השרתים  שלנו, מאד חשוב 

 13לי לתת את הדוגמה המוחשית הזאת, השרתים שלנו הם ישנים אנחנו לא 

 14 עובדים בענן. צריך לתת מענה וגם ליצר תוכנית של המשכיות עסקית אמיתית.

 15גם להקים אתר מקביל של כל הדאטה של הלשכה, זה קריטי אנחנו לא יכולים 

 16להמשיך לעבוד בלי תוכנית מסודרת באתר מקביל או באתר בענן. אני בהחלט 

 17 מתכוונת להידרש לנושא הזה.

 18לפני כמה חודשים.  14או  13הנושא של הגנת הפרטיות, תוקן החוק בסעיפים 

 19לקצין הגנת פרטיות בארגון. זה יכול  אנחנו נמנים על הארגונים שנדרשים

 20להיות בתוך הבית או מיקור חוץ אבל צריך להיות מישהו שעוסק בדאטה 

 21אנחנו החל מאוגוסט צריכים להחזיק מישהו כזה, אני מאמינה הזאת. 

 22שגם הנושא  ישבמסגרת הסקר הראשוני שהוא יעשה יחד עם ליווי צמוד של

 23 . הזה יפתר אבל אנחנו בהחלט נדרש לעניין

 24אני עובר לשקופית האחרונה זה סיכום בעיות לטיפול המועצה. יש פה ריכוז  אמיר ויזל:

 25, אלה 2024-2023-של הדברים אני לא אחזור עליהם. יש סיכום בעיות לא רק מ

 26 ,נגעה בהם רתגם אוש ,ת שנמצאו קודם לכן. אלה בעיות שלדעתי חשוביובע

 27אלה דברים שעלו מתוך הביקורות אני חושב שהן יושבות לפתחה של המועצה 

 28 ומבקשות התייחסות.

 29רציתי להוסיף לגבי פניות הציבור, אני נותן פה קצת סטטיסטיקה של פניות  

 30תלונות בשנה.  135-תיקים, כ 539נפתחו פה  2020ות שמאז אהציבור. ניתן לר

 31פתחו, מרביתם סגורים והם נראים ניתן לראות את סדר הגודל של התיקים שנ

 32כך. אני עושה פה השוואה בין ממוצע התלונות שניתן בדו"ח הקודם על ידי 

 33כלומר  150לעומת ממוצע של  32כשהממוצע עמד של  2015-ל 2009ברוריה בין 

 34פי ארבע או חמש בשנים האחרונות. אין לי הסבר לנושא הזה אולי עלתה 

 35 ד, יחסית לעבר, של תלונות. המודעות אבל בסך הכל יש הרבה מא
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 1יחד עם זה אני רוצה להראות שמרבית התלונות מתייחסות לנושא אתיקה.  

 2חלק גדול פשוט פונים אלי כנציב תלונות הציבור במקום לוועדות האתיקה, 

 3 לים הפנייה לוועדות האתיקה. בהם פשוט מק

 4 תלונה כי טחנות הצדק לפעמים בעיני חלק ,יש נושא של בירור סטטוס

 5אז אנחנו עוזרים להם לקבל מידע על  .מהמתלוננים טוחנות לאט מדי

 6של הטיפול בתלונה. יש את נושא השאילתה בדרך כלל זה די ברור הסטטוס 

 7ולמי שזה לא ברור מסבירים שלנציג אין שום סמכות התערבות או למהות 

 8התלונות או לניהול המשפטי, מקצועי של ועדות האתיקה או ניהול התלונות 

 9ן ההתייחסות של המתלוננים אם פסק דין צודק כלבוועדה ולא בבית הדין.  לא

 10לפתחנו בכלל. כפי שניתן לראות מרבית העיסוק  האו לא למעשה לא מגיע

 11בפניות הציבור הוא בתחומי האתיקה ושם זה למעשה בעיקר עניין של תיווך 

 12 ודוור.

 13כי מספר עורכי הדין עלה  כמות התלונות באחוזים צריכה להיות גבוהה יותר אושרת תגר:

 14 . 2023לשנת  2010דרמטית משנת 

 15 נכון.  אמיר ויזל:

 16 , השאלה כמה גדלנו בעורכי הדין.44תלונות לעומת  150אז  אושרת תגר:

 17 לא גדלנו פי חמש. אני לא בא בטענות לשום דבר.  אמיר ויזל:

 18 הבדיקה המספרית צריכה להיות באחוזים.  אושרת תגר:

 19אחוז הוא בזה נכון אם כי מאד קשה למדוד את כמות הפעילים בדיוק. הגידול  עמית בכר:

 20 מדד רלבנטי.

 21עד  2020אין ספק שמדובר בממוצע של שש שנים לבין ממוצע כללי משנת   אמיר ויזל:

 22ה יוצא פי חמש. ברור שגידול במספר עורכי הדין משפיע בצורה ז, 2023

 23 ,בסך הכל מסתכל על המספריםמשמעותית אבל בוודאי לא בשיעור כזה. אני 

 24אני לא נרמלתי את העלייה הזאת כדי להראות את זה ביחס ריאלי אלא רק 

 25לסבר את העין מהבחינה הזאת של היקף התלונות שמגיעות אלי. יש עוד 

 26 באחוזים ספורים במספר תחומים נוספים.

 27אני חייב לציין ואני מדגיש את זה שאין כמעט תלונות על עובדי הלשכה, 

 28וזות. מה שבדרך כלל תופס את עיקר התלונות בארגונים אחרים על המח

 29שירות לא טוב, יחס לא תקין של העובדים שאמורים לתת שירות לציבור, זה 

 30לא נמצא כאן. גם כאשר יש בתחומי התמחות באתר הלשכה מינוי בוררים, 

 31חוץ ממקרים ספורים פה ושם לא בחינות, דמי חבר, כל הדברים האלה 

 32לשירות שניתן אלא חוסר שבועות רצון מהתוצאה מבחינת מתייחסים 

 33הלשכה. מי שלא עובר בחינות לשכה יש לו טענות, דמי חבר, יש לא מעט 

 34עניינים של קיבלתי או לא תעודה או חזרו אלי או לא. בסך הכל כך מתפלגות 

 35 .התלונות של נציב התלונות
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 1של תלונות צודקות או לא צודקות סטטיסטיקה לא כל כך אפשר לתת לכן 

 2משום שככל שמדובר למשל בהתמשכות הליכים בוועדת אתיקה או בבית 

 3 הדין זה לא דבר שאני יכול לבוא ולהגיד צודקים או לא. 

 4אני יכול להגיד שיש חריגה מלוח זמנים אבל אם ניתנו אורכות שגם לגבי זה 

 5נת נקודת מבט צריכים להיות קריטריונים. הדברים האלה ניתנו מבחי

 6מקצועית לצורך ניהול תקין של העניין. אני לא יכול לבוא ולהגיד זה צודק או 

 7לא. לכן אני לא נכנס לעניין הזה של צודק או לא בכלל. צודק או לא זה עניין 

 8 של ועדת האתיקה להחליט.

 9פה שוב ניתנת סטטיסטיקה פה רואים את הנתח הגדול של האתיקה בתחום. 

 10מעט צריך  ין הלשכה למחוזות. יש פה גם תופעה שעדיין לאזאת ההתפלגות  ב

 11 לרדת לרזולוציה יותר גבוהה כדי לאתר תלונות שמגיעות ממקום לא ידוע

 12באיזה מחוז זה התקבל. זה סיכום בעיות לטיפול המועצה שדיברנו עליהם 

 13 . 2024ועיקרי בעיות  2023קודם. זה מה שמתייחס לדו"ח השנתי 

 14 שזקוקה לאישור המועצה. 2025תוכנית אני עובר להצעה של  

 15על  את זה נעשה יחד עם חברי ועדת הביקורת עם יושבי הראש בישיבה הבאה. עמית בכר:

 16 מה שהיה עד עכשיו אנחנו מקיימים דיון? יש לחברים הערות?

 17 רציתי להציג את תוכנית העבודה.  אמיר ויזל:

 18לי יש כמה הערות כלליות לפני שנכנסים לדוחות עצמם. הדבר הראשון זה   ערן גולן:

 19זה הופך  פרק הזמן שבין מועד הפקת הדוחות לבי המועד שאנחנו דנים בהם. 

 20את הדיון ללא אקטואלי זה לא עומד בקנה אחד עם חוק הביקורת הפנימית. 

 21נה הדוחות האלה משקפים גם תמונת מצב לאיזה שהיא מציאות מסויימת שש

 22בכלל לא יודעים או שנתיים אחר כך יכול להיות שהדברים בכלל שונים ואנחנו 

 23על זה שום דבר. אז בהקשר הזה ובכלל אני חושב שבתור חברי מועצה ואצלי 

 24זה שתי קדנציות רצופות אין לנו שום מושג מה נעשה עם כל ההמלצות של כל 

 25                        בקר המדינה הדוחות. אז מציגים לנו פה דוחות ויש גם את הדו"ח של מ

 26שלא יושם במלואו אבל אנחנו לא יודעים מה קורה אחרי זה. אנחנו  2019-מ

 27 מקיימים דיון וקוראים וזה עוד לפני שנכנסים לדו"ח כזה או אחר.

 28קודם כל אני חושבת שאתה צודק במובן הזה שמכיוון שהמבנה של הארגון  אושרת תגר:

 29וקדימה  2026חנו נחשוב על תוכנית הביקורת לשנת שלנו, אני חושבת שכשאנ

 30ואני גם אמרתי את זה על רגל אחת לאמיר. אני חושבת שצריך להיכנס לזה 

 31לעומק. אנחנו גוף שנכון שיהיה בו קצין ציות שהמשמעות היא מישהו שמבקר 

 32את התהליכים באופן מתמשך. אני לא אומרת שזה יהיה מנותק מהביקורת 

 33בהגנה על הנהלים. קצין ציות היום נכנסם גם למועצות אבל בסוף יש צורך 

 34מקומיות ועיריות ונמצא במקומות כמשהו סטטוטורי בהרבה מאד גופים. אני 

 35חושבת שטוב יהיה אם נאמץ לנו להמשך את הפונקציה הזאת לצד הביקורת 
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 1כדי שיהיה מי שמקפיד על יישום דוחות הביקורת והמדיניות כל הזמן. אחרת 

 2ם מיליוני שקלים על ביקורת וזה לכל הפחות צריך ליישם את אנחנו משלמי

 3 זה לא קל בוודאי במועד הזה השנה. אבל זה

 4, היינו יכולים לעשות את זה קודם אבל את המבנה עצמו צריך אין פה אשמים

 5קצין ציות ללשכה שכל היום יהיה עסוק בדבר  ההמבנה הוא שיהי .לשנות

 6 ות מישהו כזה.הזה. טוב יהיה אם המועצה תחליט למנ

 7השאלה אם את לא חושבת שזה למעשה אחד מתפקדי המבקר מול המנכ"ל  עמית בכר:

 8לבוא ולהגיד לו פעם במספר חודשים אלה הביקורות. השאלה אם יש דרישה 

 9מצד המבקר, האם הפונקציה לא מגולמת במבקר או בגורם אחר בהנהלה או 

 10 שצריך להיות גורם נוסף יעודי רק לדבר הזה?

 11במסגרת תוכנית הביקורת וגם רואים בדו"ח לא נכנסתי לזה אבל הנושא של  ויזל:אמיר 

 12ביקורת מעקב זה חלק מתוכנית העבודה או צריכה להיות חלק מתוכנית 

 13מי שקיבל אותו היה  2023העובדה לא תמיד זה מתאפשר. גם בתוכנית של 

 14ת יכול לראות שיש כמה דוחות ביקורת. רק היום דיברתי על ארבעה דוחו

 15 מעקב שנערכו בתחום הביקורת וציינתי את המשמעות של זה.

 16אנחנו לא מחכים להציג אותו  2024אני מסכימה ובהיבט הזה ערן את דו"ח  אושרת תגר:

 17לדברים שעולים  במועצה בעוד שנה. אנחנו כבר יושבים ועושים בקרות

 18ני , זה קורה. א2024יושבים על דברים שעלו בשנת  מאמיר. אנחנו כבר עכשיו

 19אנחנו כבר יושבים  2024, על 2023דעת מה עשו פה קודם בשנה שעברה על ולא י

 20 על דברים שעלו ומוצאים להם פתרונות ונערכים ומתקנים.

 21בקשר לביקורת השכר שמתייחסת לחיפה, יש שם אמירה שאין דיווח של ימי  רביטל אלמוז:

 22חופשה ומחלה של משרות אמון. יש דיווח מלא מאז ומעולם בכל השנים. אני 

 23קיבלתי את טיוטת הביקורת בזמנו הגבתי ושלחתי גם דוגמאות ויותר 

 24מדוגמאות. באשר ליתרת ימי החופשה זה מעוגן בהסכם אישי, זה בהקשר של 

 25יקורת השכר. בקשר לבוררים אמרת שם שבשום מחוז לא מעבירים נתונים ב

 26לדו"ח הפעילות השנתי אז מחוז חיפה בכל שנה מאז ומעולם  מעביר את נתוני 

 27הבוררות במספרים כמו שנתבקשנו לא בפירוט שמי אלא בפירוט מספרי בכל 

 28 שנה.  

 29אני רוצה רק לראות את  אני מקבל את ההערות. לגבי הנושא של משרות אמון אמיר ויזל:

 30 הניסוח.

 31הניסוח היה שאין דיווח ימי חופשה ומחלה אז יש דיווח ימי חופשה וימי   רביטל אלמוז:

 32מחלה. יש בקושי דיווח ימי מחלה כי לא היו ימי מחלה ולכן יש יתרה גדולה 

 33 שנובעת מאי שימוש בימי מחלה.

 34א ליות מודעות לזה שבגלל שהבעיה של משרות אמון ואני בתוכם צריכה לה  אמיר ויזל:

 35 מעבירים כרטיס ואין דיווח נוכחות.
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 1 יש מודעות מלאה.  רביטל אלמוז:

 2בסדר אני לא מתווכח ספציפית איתך הבעיה היא כללית. יכול להיות שבמחוז   אמיר ויזל:

 3חיפה יש טעות ובאמת יש מודעות מלאה ויש דיווח על כל יום. כאשר המערכת 

 4 .להעביר כרטיסלמשרת אמון  שמאפשראין בה את המנגנון 

 5אני לא רוצה  הסבר של מחוז חיפה מול המבקר כאן אבל היות וזה נאמר אז  רביטל אלמוז:

 6 אני כן אשמיע. יש דיווח על כל יום חופש או מחלה, יש דיווח כתוב.

 7 היות ואנחנו נפגשים מחר נלבן את הסוגייה הזאת.  אמיר ויזל:

 8ול לעשות ביקורת על אירוע או גוף מסויים אבל כדי ליישם עוד הערה, אתה יכ ערן גולן:

 9. את המנכ"ל ,את ההמלצות אתה צריך את המחוז, את המועצה הארצית

 10העובדה שאותו דו"ח יכול להתייחס לגוף אחד אבל היישום של ההמלצות 

 11 רתבשורה ארוכה של גורמים זה גם משהו שאתה מנסה במעקב או מה שאוש

 12 ה אחראי על משהו אחר.זה כל גוף בלשכ אומרת

 13מישהו צריך לתכלל את הדבר הזה ולגרום לזה. הדוחות יוצאים בתפוצה   אמיר ויזל:

 14 שמאפשרת לכל הגורמים  שצריכים לקבל את המידע ולקבל החלטות בעניין. 

 15 מי אמור לתכלל את זה?  ערן גולן:

 16ה אם זה ברמת המחוז זה מנכ"ל המחוז ואם זה ברמת הלשכה ברמ אמיר ויזל:

 17היא אכן התחילה לעשות את זה בניגוד למי שקדם  .המערכתית זו המנכ"לית

 18 לה. 

 19נקודה אחרונה, המבקרים הם רואי חשבון. לא בטוח שסוג הביקורת שהם  ערן גולן:

 20בתחום לדוגמה של עבר פלילי אני הייתי צריך לפנות ליועצת  מתאימה. נותנים

 21המשפטית של הלשכה להגיד שאין סמכות. אם ניישם עכשיו את מה שהם 

 22מבקשים אנחנו נעבור עבירה פלילית. השאלה היא האם לא צריך לחשוב 

 23בעתיד שלפחות חלק מהביקורת תהייה על ידי אנשים שהם מבינים בכלל מה 

 24 רואי חשבון רואים את הדברים בצורה מאד מסויימת.זה עריכת דין כי 

 25הטענה הזאת לא מחזיקה מים מהסיבה המאד פשוטה. לכן יש תהליך  ערן,  אמיר ויזל:

 26של ביקורת ולא רק במישור המשפטי אלא בכל מישור. תיקון טעויות או דיוק 

 27בהבנה של המבקרים בין אם הם רואי חשבון, עורכי דין, מהנדסי תעשיה 

 28ן, בוגרי גאוגרפיה. המקצוע שלהם זה לא להיות רואי חשבון אלא וניהול

 29ללמוד את המערכת ובאמצעות כלים של ביקורת פנימית מכל הסוגים 

 30והמינים לעשות את הביקורת. אם הם לא דייקו הם מקבלים ממך הערה. 

 31ההערה לגבי ההיתכנות של הממצא הזה לקבל מידע על רישום פלילי אכן אתה 

 32. גם פנינו ליועצת המשפטית והיא אמרה את מה שהיא אמרה. צדקת וזה תוקן

 33 להגיד שהם רואי חשבון במקצוע אין בזה כלום.

 34 אני אומר שלפחות יהיה אחד מצוות הביקורת ידע מה זה הליך משפטי  ערן גולן:
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 1חלק מהם גם עורכי דין. הם לא אמורים להיכנס להליך משפטי או לשיקולים   אמיר ויזל:

 2 ות או עיסקיים בתחום אחר.של קבלת החלט

 3כשעושים ביקורת על בית הדין לדוגמה צריך להבין מה זה הליך משפטי. יש  ערן גולן:

 4היום סדרי דין. כשאומרים שלבתי הדין אין נהלים, באים ואומרים שלמרות 

 5שיש את סדרי הדין הכלליים יש איזה שהיא ציפייה שבכל בית דין יהיו גם 

 6לחקיקה הרגילה. אלה שאלות שהן לא פשוטות. שהם מעבר  נהלים פנימיים

 7אני חושב ועדיין מחכה שראש הלשכה יעלה לדיון שגם בתי דין צריכים להיות 

 8בפיקוח. הם לא נתונים לפיקוח של אף אחד, הם צריכים להיות בפיקוח של 

 9טים. ועדות האתיקה כמו שאמרת היכולת שלך פנציב התלונות על השו

 10ת. הן צריכות להיות נתונות לביקורת של ... אלה ביקור ןמוגבלת לערוך עליה

 11נושאים גדולים, מי יעשה על האתיקה וגם על בית הדין ביקורת כאשר אין אף 

 12שיכול לבקר אותם מלבד אם יש נהלים או אם מתעכבים בתלונות. זו  אחד

 13 בעיניי שאלה גדול שצריכה לעלות לדיון. 

 14איזה שהוא תחום זה תמיד אפשרי. אני כרגע אם נחוצה ביקורת מקצועית על   אמיר ויזל:

 15לא רוצה לבוא ולהגיד שזה לא נחוץ. זה בהחלט נחוץ לפעמים, כל דבר כזה 

 16יכול לשפר את הביקורת והבקרה. התפקיד שלי זה לעשות ביקורת בתחומים 

 17השונים, ללמוד אותם, לעלות ליקויים, לתת המלצות. הכל תוך שיתוף פעולה 

 18רים האלה באמת יהיו קונסטרוקטיביים ויביאו ערך. ושכנוע הדדי כדי שהדב

 19אם חושבים שיש מקום גם לביקורת מקצועית אני הראשון שיקבל את זה. 

 20אני לא יכול להיכנס, גם בפניות  כותזאת מהסיבה הפשוטה שלי אין סמ

 21ים כאלה אהציבור נתתי לזה ביטוי בדו"ח. אין לי שום שיקול דעת בנוש

 22ורך דין שזה לא כל כך משנה כי גם אם הייתי  עורך ואחרים. לא רק שאני לא ע

 23דין לא הייתה לי סמכות לבוא ולהיכנס לתוך החלטות או הליכים משפטיים 

 24 ולתת עליהם ביקורת שאיננה ביקורת פרוצדוראלית. 

 25קום לבוא ולבדוק גם את ההליכים המשפטיים, מני בהחלט חושב שיש אלכן 

 26ולא רק אני, לאחוז הנמוך במיוחד ההחלטות המשפטיות. בזמנו התייחסתי, 

 27של העמדות לדין ועוד יותר מזה של הרשעות. יכול להיות שיש סיבות שמרבית 

 28המתלוננים לא באים על סיפוקם. אני אפילו לא יכול לבוא ולהתייחס לזה לא 

 29מבחינה משפטית ולא אחרית. יש לזה את הגורמים המוסמכים ולהחלטות 

 30מנו שהציבור לא יודע את זה, הציבור לא שהם מקבלים. הבעיה שהעליתי בז

 31 ור לא מבין למה התייחסו בהצי .מבין ואני לפעמים מקבל את זה גם בתלונות

 32בצורה כזו או אחרת ולמה התלונה שלו נגנזה על הסף. למה לא היו מספיק 

 33ראיות והוא לא יודע שאין כלים מספיקים כפי שנטען באחת הפעמים במועצה 

 34קים לעשות חקירות ולמצוא ראיות. כל הדברים האלה ובצדק, אין כלים מספי
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 1הם לא עניין של המבקר אלא מראית פניה של הלשכה ומערכת האתיקה לבוא 

 2 ובאמת לתת מענה לציבור.

 3אני חושב שזאת הייתה כוונת החוק בעניין הזה. כאשר יש אחוזים כל כך 

 4בור זה לצי ,נמוכים אפילו אם הם מוצדקים ואני לא טוען שהם לא מוצדקים

 5 בעייתי צריך לזכור את זה.

 6 הערות נוספות? עמית בכר:

 7היה סיפור ענק, אנשים עמדו בתור  2023-אני חושב שהסיפור של הבחירות ב ערן בן ארי:

 8בגלל שהארגון לא היה כמו שצריך או בגלל אלף ואחד דברים שעות ארוכות 

 9בעיניי זו שדו"ח ביקורת רציני צריך לבוא ולבדוק. זו נקודה משמעותית 

 10 ההערה שלי.

 11לבדוק את זה. אני חושב כולנו יודעים מה היה  אוקיי, לא מנענו מאף אחד עמית בכר:

 12 תעלה את זה לוועדת הביקורת. המקור לתורים האלה אבל אם המבקר רוצה, 

 13 אני מניח שהעלית את זה לוועדת הביקורת.

 14 ועדת הביקורת החליטה שזה לא נושא.  אמיר ויזל:

 15 יתי חבר בוועדת הביקורת שהחליטה על נושאים היכן. אני לא  יאהתשובה ה ערן בן ארי:

 16 . לצערי לא הייתי שם.2023של 

 17וועדת הביקורת החליטה שזה לא נושא  ,הנושא עלה בוועדת הביקורת  אמיר ויזל:

 18 לביקורת כרגע. 

 19, אתה יודע  את הדרכים לצורך ... אני לא יודע את מי ערן חבר ועדת הביקורת עמית בכר:

 20אתה ... כי התורים היו באמת בעיה. לי יש את דעותיי למה זה היה חלק 

 21מהדברים. ככל שזו הערה רצינית, ככל שוועדת הביקורת תמצא שזה דבר 

 22 שנכון לעבור עליו אני מניח שתקבלו את ההחלטה המתאימה. 

 23ט שהיא רוצה לבדוק את זה לא צריך שוועדת גם המועצה יכולה להחלי :דובר

 24 הביקורת תחליט.

 25זה בדיוק העניין, אני חושב שזה משהו שמשותף לכולם. זה לא עניין פוליטי  ערן בן ארי:

 26פעם  ,שאנחנו נמצאים בה 19-צריך לעבור מהמאה ה .הוא עניין סופר חשוב

 27 2019ות של גם בבחיר  2023אחרי פעם יש בעיות. זה לא היה רק בבחירות של 

 28גם לפני זה היו בעיות זה רק הולך ומחריף ואני קורא למועצה כי  היו בעיות.

 29הדיון עכשיו במועצה. זה נכון שאני חבר ועדת ביקורת, אני שותף בכל 

 30הישיבות שלה ומעלה נושאים כולל את הנושא הזה ומשתתף. אני חושב שזה 

 31דת ביקורת כן או לא. עניין הרבה יותר רחב מעניין של תוכנית עבודה של וע

 32זו הייתה השנה שבה הליקויים המאד גדולים האלה  2023-אני חושב ש

 33התרחשו היית מצפה לראות לזה התייחסות ואני קורא למועצה הארצית 

 34                       לבוא ולקיים דיון איך אנחנו מונעים את זה  2023אפרופו הדיון בדו"ח של 
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 1. מה שלא נעשה עכשיו אחר כך יהיה כבר שזה לא עוד הרבה זמן 2027-ב

 2 מאוחר מדי. לכן אני מעלה את הקריאה הזאת. 

 3 הבחירות היו רחוקות מלהיות מושלמות. 2019-גם ב  ערן גולן:

 4 נכון אמרתי את זה.   ערן בן ארי:

 5אני מבקש מוועדת הביקורת לקיים על זה דיון בישיבה הקרובה שלהם.  עמית בכר:

 6למועצה ואם נראה שהמסקנות  לא מספקות נקיים על תעבירו את המסקנות 

 7זה בדיון בסדר יום באחת משתי הישיבות הקרובות. אם חברי המועצה יחשבו 

 8 כך ננחה בעצמנו את המבקר.

 9אנחנו לא חייבים את המבקר בשביל לחשוב איך לתקן זה עניין שלנו. ברר  ערן בן ארי:

 10ת בצורה כזאת או אחרת שהיו מחדלים ברור שצריך לעבור למערכת דיגיטלי

 11על זה באחת משתי הישיבות הבאות  ןאבל להתקדם הלאה. אם אתה מוכן לדו

 12א בוועדת לאני מברך על זה, אני אשמח לקדם את זה בלי קשר למה שקורה או 

 13אמר נכון הביקורת היא אחורה היא על  מה שערן גולן הביקורת. תמיד כמו 

 14להסתכל קדימה. זה התפקיד  שהיה מה שלפעמים כבר מת. פה אנחנו רוצים

 15 שלנו בתור חברי מועצה. 

 16אתה מכיר ביקורת קדימה? תמיד ביקורת היא אחורה היא אף פעם לא  :דובר

 17 קדימה.

 18למה שיגיד אני יודע בגלל זה אני חושב שזה עניין של המועצה ולא צריך לחכות  ערן בן ארי:

 19נוכל קדימה לדעת זה חשוב כדי ש .המבקר על הליקויים שהיו אם כי זה מעניין

 20לעשות את זה  טוב יותר. הכלים של הביקורת הם כלים מוגבלים והמועצה 

 21. לכן אני קורא בהם עדת הביקורת והמבקר כבוליםולא מוגבלת בכבלים שו

 22כי  2023-ור לשלמועצה לדון בזה בישיבה הקרובה. זה מה שיש לי להגיד. זה ק

 23 זאת ההערה שלי. 2023דיברנו על דו"ח 

 24תודה, אנחנו נקיים על זה דיון באחת משתי הישיבות הקרובות בהתאם ללוח  בכר:עמית 

 25הישיבות. אני רק מציע לחברים, מי שרוצה להוסיף נושא לסדר היום ויש בזה 

 26טעם רב פשוט שיפנה. אולי היינו מצרפים את זה גם היום ונערכים אבל נעשה 

 27 את זה באחת משתי הישיבות הקרובות כפי שאמרתי. 

 28אני מחכה  כמעט שנתיים שתעלו את זה לדיון. זה לא נושא פוליטי אתה פשוט   גולן:ערן 

 29 החלטת לא להעלות אותו לדיון.

 30בסדר, ערן כשתחליט לנהוג לפי החוק ולהחזיר את דף הפייסבוק לבעליו  עמית בכר:

 31 החוקיים דבר איתנו. 

 32 אופירה כבר מחקה את הנתונים של הסטטיסטיקה.  ערן גולן:

 33 ערן... להתווכח. ר:עמית בכ

 34 די עם הלשון הרעה הזאת עמית.  ערן גולן:
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 1סטטיסטיקה שאתה לא חושב שיושב ראש המחוז או ועד המחוז צריכים  ליאור שפירא:

 2 לראות לפני שאתה מפרסם. זה נוהל תקין באיזה שהוא מקום עלי אדמות?

 3 ?הוויכוח שהם צריכים לראות או הוויכוח שזה לא הוחזר ערן גולן:

 4הוויכוח הוא שנוהל תקין הוא לתת ליושב ראש המחוז או לוועד המחוז לראות  ור שפירא:ליא

 5, להסביר להשמיע, לבדוק את זה... לעשות את הדו"ח הזה לפני שהוא מופץ

 6 את זה בחשאי כמו גנבים בלילה אף אחד לא יודע אם זה נכון 

 7 בוררויות.נוהל תקין זה לא למנות אנשים שאתה נותן להם   ערן גולן:

 8 אף אחד לא מכיר את הדו"ח הזה. המצאות אתה לא עושה שום דבר. ליאור שפירא:

 9 על זה ששלוש שנים אתה לא עושה ישיבה?  ערן גולן:

 10... הוא עושה את זה, פתאום כשאתה פורש יוצאים כל הדוחות האלה שלא  ליאור שפירא:

 11 היו ולא נבראו.

 12 רה לא העבירה אותם יש לי מיילים.כל הדוחות נשלחו כל שנה אופי  ערן גולן:

 13לא יכלו להעביר ליושב ראש המחוז? יש כאן את  ,מה זה לא העבירה? בחייך ליאור שפירא:

 14 כל יושבי הראש של המחוזות .

 15 נשלח. 2023הדו"ח של   ערן גולן:

 16אתה יכול להפריע לי אבל זה לא אומר שמה שאתה אומר זה נכון. כל יושבי  ליאור שפירא:

 17המחוזות נמצאים כאן בדיון. שאחד מהם יגיד שיושב ראש ועדת הראש של 

 18שהוועד לא ידע  ,אתיקה פרסם בלי שהם ידעו דו"ח על המחוז. לא יושב ראש

 19 זה פשוט פשע מה שעשית. ?לשאול שאלותשלא יכול היה 

 20 בסדר שנתחיל למנות את הפשעים שלך? באמת אתה רוצה למנות אותם?   ערן גולן:

 21 כבר עשית, הלכת לכל עיתון. אתה ליאור שפירא:

 22 בוא נדבר על זה ששלוש שנים אין אסיפת דירקטוריון. ערן גולן:

 23לפעול על פי חוק כולם צריכים ערן אני ראיתי את ההתייחסות של היועצת  עמית בכר:

 24המשפטית. הנכסים הדיגיטליים שייכים ללשכה, אתה לא יכול לעשות בהם 

 25תחזיר את הנכסים האלה ללשכה. בחרת כרצונך. צריך להתנהל על פי החוק, 

 26להתפטר תפרוש בכבוד מה שצריך להעביר עליו ביקורת נעביר ביקורת גם לגבי 

 27ההתנהלות שלך. לך יש זכות להעביר ביקורת הכל בסדר. אי אפשר לקחת את 

 28החוק לידיים ולמנוע מהלשכה לתפקד באופן תקין. את כל שאר הדברים אנא 

 29ע מה שיש להם להגיד לך. לא מתש ,זה מולם תיגש לוועד המחוז  תנהל את

 30 צריך עכשיו להשתלט על כל ישיבת המועצה בשביל הדבר הזה.

 31 

 32לחוק לשכת  44. מינוי ועדת עורכי דין זרים ומינוי נציג הלשכה בוועדת ההיגוי לעניין תיקון 4

 33כלה אמות מידה והשגה לעניין הכרה בהש -25ו, 25, 25)סעיפים  1961-עורכי הדין, התשכ"א

 34 ובניסיון עריכת דין מחוץ לישראל והכרה בניסיון בעריכת דין מחוץ לישראל(
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 1זאב אלקין. יש שני  מדובר בתיקון שהוצע על ידי חבר כנסת אז היום שר עמית בכר:

 2חלקים להחלטה, אחד, בהתאם לתיקון לחוק אנחנו צריכים להציע נציג 

 3. ההצעה השנייה ון כץמטעמנו לוועדת ההיגוי. אני מציע את חבר המועצה שמע

 4 .  אלתוצג על ידי וא

 5אנחנו מדברים על עורכי דין זרים המבקשים להיות עורכי דין בישראל. על פי  ואאל חלאילה : 

 6הוראות חוק לשכת עורכי הדין ככל שעורך דין היה עורך דין בחוץ לארץ הרבה 

 7ההסמכה. אם היה שנתיים עורך דין בחו"ל הוא פטור מבחינות שנים הוא 

 8זכאי לקיצור תקופת ההתמחות שלו. הלשכה נתקלת שנים רבות בתופעה של 

 9עורכי דין שהיו עורכי דין בחו"ל. למשל, מי שהוא ארבע שנים עורך דין בחו"ל, 

 10ור תושבי חוץ בארץ. על בהוא עולה לארץ והוא ממשיך לעסוק בעריכת דין ע

 11א לארץ? האם פי החוק צריך להיות עורך דין בחו"ל אבל מה לעשות אם הוא ב

 12 אנחנו מחשבים את התקופה שהוא היה בארץ? 

 13. אז הוועד המרכזי 2017הנושא הזה נדון על ידי הוועד המרכזי בזמנו בשנת  

 14לדון בכל נושא וככל שיראו לנכון להחריג את הסמיך את מנכ"ל הלשכה דאז 

 15המבקש ולאשר את הדבר. הנושא גדול אפשר לקיים על זה אפילו ישיבה 

 16ניות הלשכה הייתה מאז ומתמיד לעודד עלייה ולעודד אנשים שלמה. מדי

 17שיבואו להשתקע בארץ.  לכן המדיניות הייתה סלחנית. על פי לשון החוק יש 

 18בעייתיות מסויימת כי החוק מדבר על מי שעסק בעריכת דין בחוץ לארץ. במצב 

 19 שלנו הבן אדם עוסק בעריכת דין בארץ, מהארץ עבור תושבים בחוץ לארץ. 

 20וון שאנחנו לא רואים הבדל בין מי שעסק בעריכת דין בחו"ל חמש שנים מכי

 21לבין מי שעסק בעריכת דין בחו"ל שלוש שנים ובא לארץ ושנתיים עסק 

 22אנחנו רואים בזה כמצווה לעזור לעורכי הדין  .בעריכת דין עבור תושבי חוץ

 23האלה. לכן המדיניות של הלשכה הייתה מאז ומתמיד להכיר במקרים 

 24ם האלה ולאשר להם לא לעשות את בחינות ההסמכה ולקצר להם את החריגי

 25 תקופות ההתמחות.

 26דנה בלום עו"ד גלעד וקסלר ועו"ד מה שאנחנו מבקשים זה שוב להסמיך את  

 27שהם אחראים על מערך ההסמכה לדון במקרים הפרטניים האלה ולדווח 

 28ליהם עליהם לוועדת ההתמחות בלשכה כדי לאשר אותם.  אם תרצו שנדווח ע

 29למועצה הארצית זה אפשרי. כיוון שזה באמת בטריטוריה של ועדת ההתמחות 

 30בלום ל את ההמלצות של דנה בההמלצה שלנו שאנחנו כוועדת ההתמחות נק

 31ונאשר אותן. אגב כל הסמכויות של ההתמחות ושל החברות  וקסלר ושל גלעד

 32נושא לוועדת ההתמחות מלבד ה שהיו על פי חוק הלשכה הקודם עברו הבלשכ

 33הזה שלא עבר. לכן הנושא הזה עדיין בסמכות המועצה הארצית ולכן מתבקש 

 34 כאן אישורכם. אני מקווה חברים שאתם מבינים את הסיטואציה.

 35 יש שאלות, הערות? אם אין נעבור להצבעה. עמית בכר:
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 1 לחוק הלשכה, התיקון של השר אלקין 44יש עוד דבר לאחרונה היה תיקון  ואאל חלאילה : 

 2שבע שנים, עשה תפקיד שהוא היום. על פי התיקון הזה מי שהיה בחוץ לארץ 

 3שווה ערך לעורך דין גם הוא יוכר בישראל כמי שיש לו השכלה משפטית להיות 

 4 עורך דין. 

 5 .44הצוות של גלעד ודנה גם ידון במקרים האלה. זו עוד פונקציה על פי תיקון 

 6 והחבר בוועדה ההיגוי? עמית בכר:

 7 הוא יקבע את הכללים לפיהם נעבוד.  בלום:דנה 

 8לא יש חוקים של אלקין, חוק אחד שאומר שמי שהיה בחוץ לארץ שבע שנים   ואאל חלאילה : 

 9ועשה עבודה משפטית שהיא שוות ערך לעבודת עורך דין הוא כשיר להיות 

 10 עורך דין בארץ.

 11 נכון זה בהתאם לאמות המידה שנקבעו  על ידי הוועדה. דנה בלום:

 12 ?הוועדה ששמעון יהיה  רומי קנבל:

 13 אני לא יודע אתם רוצים ששמעון יהיה בפונקציה הזאת. )מדברים ביחד( ואאל חלאילה : 

 14לא הבנתי בסוף, תפרטו בדיוק למה אנחנו מצביעים. שמעון לוועדת היגוי, דנה   רומי קנבל:

 15 ?וגלעד למה

 16לגבי עורכי הדין שהם עורכי דין לוועדה שתחליט וקסלר  וגלעד בלום דנה ואאל חלאילה : 

 17בחו"ל שאין להם ותק של חמש שנים והם מגיעים לארץ ומשלימים את הוותק 

 18 של חמש שנים  או שנתיים בארץ.

 19אורי אלפסי  ,בלוםלפני ההצעה הנוכחית מי שהיו בוועדה הקודמת היו דנה  עמית בכר:

 20 וגלעד.

 21באנגליה אם הוא עולה לארץ  שנים ומעלהעורך דין אנגלי שהוא עורך דין חמש  ואאל חלאילה : 

 22קיצור  להוא יכול לקבל פטור מבחינת הסמכה. לגבי ההתמחות הוא יכול לקב

 23 של ההתמחות.

 24 והוועדה דנה בבקשות האלה?  רומי קנבל:

 25 זה החוק. ואאל חלאילה : 

 26 אין שיקול דעת, למי מגישים את המסמכים?  רומי קנבל:

 27ת? אם עורך דין כזה עשה ארבע שנים באנגליה עלה לארץ מתי הבעיה מתעורר ואאל חלאילה : 

 28והמשיך לעבוד בארץ עבור לקוחות בחו"ל. והוא משלים בכך את חמש השנים. 

 29ם משפטיים עבור תושבי חו"ל שלא ייש משרדים בארץ שנותנים שירות

 30במשפט הישראלי. לכן הוא אומר למה אני צריך להיות שונה? אני עליתי לארץ 

 31י אתעכב עוד שנה באירופה? הלשכה אמרה שבמקרים אתם רוצים שאנ

 32חריגים היא תכיר לו בשנה שהוא עשה בארץ כאילו שהוא עסק בעריכת דין 

 33 בחו"ל

 34 הוועדה נועדה בדיוק למקרים האלה?  רומי קנבל:



 לשכת עורכי הדין
 5.05.2025ם ישיבת מועצה מיו

 
 
 
 

 

 

 
22 

 

 1וגלעד וקסלר במקרים המתאימים יאשרו לאנשים  וםזאת הוועדה שדנה בל  ואאל חלאילה : 

 2 עריכת דין וגם לקבל קיצור של ההתמחות. וסמכים למ האלה להיות

 3 הבנתי.   רומי קנבל:

 4 .לסדר היום מינוי עורכי דין זרים 4אני מתחיל בסעיף  עמית בכר:

 5אנחנו ממנים ועדה שתקום במקרים החריגים בהם עולים  עובדים בארץ עבור   ואאל חלאילה : 

 6 לקוחות בחו"ל או עובדים בחו"ל שמשפחותיהם עשו עלייה לארץ. 

 7זה לגבי מתן האפשרות לעורכי דין חו"ל לקבל פטור מבחינות הסמכה וקיצור 

 8, זו ועדה שתמלא את 35, 38תקופת ההתמחות. זה בחוק הלשכה סעיף 

 9התקבלה החלטה של הוועד  2017-. ב35וסעיף  38סמכויות הלשכה על פי סעיף 

 10 המרכזי שהסמיכה את המנכ"ל דאז ואת גלעד לעשות את זה.

 11גלעד. היא היום ונחנו מבקשים שבמקום המנכ"ל וגלעד אלה יהיו דנה א עמית בכר:

 12מנהלת מחלקת התמחות זו הצעה מספר אחד ואנחנו מבקשים להצביע ולאשר 

 13 אותה. מי בעד?

 14חוסיין, רועי רוזן, שמעון כץ,   ,נדב, נביל, רון, , לירז, ערן גולןערן, ליאור, רומי  דנה בלום:

 15 פה אחד .אושר מישהו נגד?  יש בעד. )מדברים ביחד( כולם 

 16החלק השני של הנושא הבחירה בשמעון כץ כנציג שלנו בוועדת ההיגוי לעניין  עמית בכר:

 17 לחוק לשכת עורכי הדין. מי בעד?  44תיקון 

 18מי שממנה זה שר המשפטים, מינוי נציג הלשכה הוא בהתייעצות עם המועצה   ואאל חלאילה : 

 19הארצית. אנחנו מציעים לשר המשפטים לקבל את שמעון כץ כנציג שלנו 

 20 . 44בוועדה לעניין תיקון 

 21עד היום ההכרה בתעודות עריכת דין  .עשה שני דברים 44תיקון  ,מי שלא יודע 

 22ת. היום זה בוטל ונקבעה ועדה מחו"ל הייתה נתונה לאוניברסיטה העברי

 23אנשים, נציג משרד המשפטים, נציג הלשכה ושל חבר הסגל חדשה של שלושה 

 24 האקדמי. הוועדה היא המוסמכת להכרה בתארים  של אוניברסיטאות בחו"ל. 

 25עמית, נביל, רועי רוזן, אסף קורן, רומי, חוסיין, רון,  :אני עוברת אחד אחד  דנה בלום:

 26 בעד.כולם  ליאור,  גולן כץ, ערןנדב, לירז, שמעון 

 27 אני נמנע.  ערן בן ארי:

 28 

 29 שונות .5

 30ועדת יושב ראש לממלא מקום  קורצברגד אבי "אני מציע למנות את עו עמית בכר:

 31 ההתמחות. 

 32בתשלום, הלשכה משלמת לו  אבי היום משמש גם כספק שירותים ללשכה  ערן גולן:

 33 כסף?

 34 לא קבוע.   :דוברת
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 1ממלא מקום יושב ראש החברה הכלכלית. השאלה אם יש לנו מדיניות הוא גם  ערן גולן:

 2בעניין ספקים שאנחנו משלמים להם כשאנחנו שמים אותם בכל מיני 

 3 תפקידים?

 4 לא הבנתי מה הקשר?  ליאור שפירא:

 5 אם אין מדיניות זה גם בסדר.  ערן גולן:

 6 צריך לבדוק אם הוא ספק כן או לא. ואאל חלאילה : 

 7 ה הקשר אם הוא בחברה הכלכלית?מ ליאור שפירא:

 8 אין קשר אם הוא בחברה הכלכלית.  ערן גולן:

 9 ציינת את זה. ליאור שפירא:

 10נתתי את זה בתור דוגמה  ,כי אני חושב שמי שמשמש ספק של הלשכה בתשלום  ערן גולן:

 11לכך שאני לא חושב שאנחנו צריכים למנות ספקים של הלשכה בתשלום 

 12 צריך לקבוע מדיניות כללית על הדבר הזה.  .לתפקידים

 13 אם הוא מספק שירותים ללשכה הוא לא ימונה לתפקיד כזה.   :דוברת

 14 לדעתי יש נוהל בעניין.   רביטל אלמוז:

 15 את מכירה את הנוהל? עמית בכר:

 16 אני לא זוכרת אותו כרגע.  רביטל אלמוז:

 17 מה זה מעלה או מוריד? על פניו אם הוא מספק. עמית בכר: 

 18 הוא כבר עכשיו בוועדה. ליאור שפירא:

 19אני מתחבר למה שאתה אומר הוא חבר בוועדת ההתמחות, הוועדה היא  עמית בכר:

 20עניין הזה. אני לא רואה בהתנדבות. אני לא רואה ניגוד עניינים פוטנציאלי ב

 21איזה שהיא בעיה. העבודה בוועדת ההתמחות, ההתנדבות הזאת היא מאד 

 22פעם בשבועיים, שלושה שבועות מתכנסת  ,פה נמצא אלאינטנסיבית וא

 23הוועדה. זו עזרה ללשכה אז אני לא מצליח להבין אלא אם אתה  מחפש לייצר 

 24כותרות אבל מה התוכן של העניין? דרך אגב ערן אתה נותן יעוץ משפטי 

 25  לעובדים?

 26 אני בחקירה נגדית? )מדברים ביחד(  ערן גולן:

 27כה  בחו"ל לפני שבועיים אתה יכול עמית אני שואל מה עשית עם כספי הלש 

 28 לענות? 

 29 אני לא יודע איזה כספי לשכה בחו"ל. עמית בכר:

 30 האם לא היית בחו"ל מכספי הלשכה?  ערן גולן:

 31אם אתה מתכוון לכך שהשתתפתי בכנס של לשכות עורכי הדין בנושא פגיעה  עמית בכר:

 32התשובה היא בוודאי שכן אבל לא הבנתי. יש איזה בעיה? אני  ?... הדמוקרטית

 33 תמי אולמן משתתפים בכנסים לא הבנתי את השאלה שלך.ו

 34 יש לי בעיה שבאופן קבוע.  ערן גולן:
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 1אני יודע שיש לך בעיה שזה לא אתה. אם זה אתה הכל בסדר. אני רק שאלתי  עמית בכר:

 2ם ונותן להם יעוץ משפטי והאם אם אתה נותן יעוץ לעובדים, אתה ניגש לעובדי

 3 אתה מקבל את השכר? 

 4  ?יש לך איזה שהוא עובד שאתה אומר שנתתי לו יעוץ משפטי ערן גולן:

 5 אני שאלתי שאלה אתה יכול להגיד לא מה הבעיה? עמית בכר:

 6 אני לא חושב שאני צריך לענות לך על השאלו האלה.  ערן גולן:

 7זה נראה לי דבר מאד חמור. אם זה לא תגיד לי נראה שאם התשובה היא כן  עמית בכר:

 8 שלא.

 9המבקר שלא  מיליון שקלים גרעון לא נראים לך חמורים. השתקת את 3.5  ערן גולן:

 10לים כבר הלכו בשנה קמיליון ש 10יעשה ביקורת. השארת מקום בפשיטת רגל, 

 11 .2026-שעברה, אנחנו לא מקיימים שום דיון על חוק הלשכה ומה שיהיה פה ב

 12זאת הסוגייה שמטרידה אותך לא ששלוש שנים החברה הכלכלית לא מכנסת 

 13, זה בקלי קלות שמגישים דוחות כספיים רכי זה לא נורא חמואסיפה שנתית. 

 14 בלי שהאסיפה אישרה אותם.

 15 הבנתי מתשובתך שאתה פונה לאנשי הלשכה ומציע להם יעוץ משפטי.  עמית בכר:

 16 ני לא בחקירה נגדית שלך. ... )מדברים ביחד(אני לא פונה לאף אחד. א  ערן גולן:

 17 המקום, מי בעד? אאני מעלה להצבעה לממל עמית בכר:

 18יש לי הערה לעניין סדר היום אני לא מקבל כסף מאף אחד לייצג שום דבר נגד  ערן בן ארי:

 19 הלשכה. )מדברים ביחד( 

 20ת אני רוצה להגיד שכל עוד המועצה הארצית לא מוצאת לנכון למנות לוועד 

 21הכספים  ולוועדת המכרזים נציגים על פי מפתח סיעתי פריטטי כי אנחנו גוף 

 22קולגיאלי ובוודאי אנשים מהאופוזיציה. לכן אני נאלץ להתנגד לכל מינוי 

 23 שאתם תציעו לחברים בוועדות. 

 24 בסדר גמור.   עמית בכר:

 25רה פה אמ יטלשרב האני רוצה לומר שאין לי בעיה ספציפית עם אבי רק מ  רומי קנבל:

 26חשוב לשמוע את מירית אם יש נוהל כזה. ואם אין  .שהיא חושבת שיש נוהל

 27נוהל כזה אני חושבת שאפשר להתקדם. כולנו צריכים לדעת אם יש נוהל כזה 

 28 מה הוא אומר. 

 29אני לא מכירה נוהל כזה. למיטב ידיעתי אין נוהל כזה. כמו שיושב ראש  מירית שליו:

 30כבר מונה כחבר בוועדת ההתמחות וחבר  המועצה ציין הרי עו"ד קורצברג

 31בדירקטוריון חברה הכלכלית. אנחנו פה מוסיפים מינוי לא ממנים ואתו 

 32 לראשונה. 

 33העלתה שיש נוהל  טלאם רביזה לא הסבר, אני לא מסכימה עם ההסבר הזה.   רומי קנבל:

 34 שאין נוהל הכל בסדר.ת אבל אם את אומר

 35 למיטב ידיעתי אין. מירית שליו:
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 1אני שואל עוד פעם רומי כדי שנבין, את רואה איזה שהיא בעייתיות בלי נוהל,  בכר:עמית 

 2אם מישהו שאני מבין שפועל בהיקפים מזדמנים וקטנים, אני שואל את 

 3אדם כזה שהוא גם עורך דין פעיל ומתנדב בלשכה יש מניעה לאושרת. האם 

 4 בדברים אחרים?

 5ספציפית עם אבי, אני לא מעירה לגופו של  אני התחלתי ואמרתי שאין לי בעיה  רומי קנבל:

 6ברגע  אנחנו כולנו פה רוצים קודם כל לנהוג בצורה מסודרת. .המועמד כרגע

 7אמרה שיש נוהל כזה כמה שהיא זוכרת אני חושבת שחשוב רק לברר  יטלשרב

 8 .שאין נוהל כזה

 9 זאת אני, אני רוצה לדעת אם יש נוהל או אין, גם אתה רוצה לדעת את זה. 

 10 בוודאי. בכר: עמית

 11אומרת שאין נוהל כזה אז התקדמנו  יתזאת השאלה ששאלתי. אם מיר  רומי קנבל:

 12 מבחינתי.

 13 אני עוד פעם לא רואה את הבעייתיות של זה. עמית בכר:

 14הייתה מוציאה נוהל שכתוב שמי שעובד ל הייתה אומרת או רביט יתאם מיר  רומי קנבל:

 15היית אומרת בואו נסתכל מירית  כך וכך עם הלשכה אם היה נוהל כזה גם את

 16אמרה מירית גם על מינויים שבשגגה לא הכרנו את הנוהל לא שמנו לב. מש

 17 שהוא לא קיים אז מבחינתי אפשר להתקדם. 

 18אמרתי שלמיטב ידיעתי אני לא מכירה נוהל כזה. אני מכירה כמובן את  מירית שליו:

 19הסוגייה הזאת לא הייתה ההוראות הכלליות שבחוק הלשכה על ניגוד עניינים. 

 20מחודדת לפני הישיבה אני יכולה כמובן לוודא את זה. ממה שאני מכירה אין 

 21 נוהל כזה אבל אני אוודא את הסוגייה.

 22יטואציה תעברי אם יש נוהל כזה. בכלל אני שוב אומר את דעתי, בסית מיר עמית בכר:

 23תיות אני הקיימת גם בהעדר נוהל לא חייבים לעשות פה פעולה. אם יש בעיי

 24רוצה להביא את זה. אני לא רואה בעייתיות במי שנותן שירותים  ילא היית

 25מזדמנים ללשכה והוא מתנדב בהתנדבות שהיא מאד תובענית. אם את 

 26 שעות. 48כיועצת משפטית רואה בזה בעיה תציפי את זה בפנינו נמתין 

 27 בואו נצביע ואם יהיה זה יבוטל. ליאור שפירא:

 28 ימה.אני מסכ רומי קנבל:

 29 אני לא חושב ככה, אני חושב שאם יש נוהל יש גם נימוקים לנוהל. ערן בן ארי:

 30אמרה אני לא בטוחה בזה אנחנו לא יטל אנחנו לא מכירים כזה נוהל. רב ליאור שפירא:

 31מכירים. הישיבות לא מתקיימות כל יום. בוא כרגע נצביע יכול להיות שזה לא 

 32 48שפטי יגיד שזה לא מתאים, ניתן יעבור. אם זה יעבור ואחר כך היועץ המ

 33 שעות, שבוע לבדוק את זה. 
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 1נוהל שיש בו  ההצבענו כמו שליאור אומר. אם יהיה פה איז ?ערן מה זה משנה רומי קנבל:

 2איזה שהוא איסור אני בטוחה שזה יעלה מיידית. זה לא משהו שמישהו 

 3 מאיתנו ירצה להצביע בניגוד לנוהל. 

 4טן ביותר הוא קיודע שאם היה חשש האני כמי שמכיר היטב את אבי קורצברג  ליאור שפירא:

 5מת כמו שעמית אבעצמו היה מוותר. אין לנו חשש כזה אני מציע שנצביע, זה ב

 6אמר בחירה ראויה זו עבודה סיזיפית. אני לא רוצה כרגע לתת מחמאות 

 7 שעושה עבודה טובה  אבל בהחלט צריך סיוע.  אללוא

 8 בעד?מי   דנה בלום:

 9אז זה משנה אני אני בעד שוב כפוף לבדיקה שאין נוהל ספציפי שאומר אחרת.   רומי קנבל:

 10 בטוחה לכולם את הראיה.

 11 הכל כפוף לבדיקה משפטית.   דנה בלום:

 12 אני נגד.  ערן בן ארי:

 13 , חוסיין, בעד.רליאו  דנה בלום:

 14  אני מנוע מלהצביע בגלל ההיכרות שלי עם האיש אני עובד איתו ביחד, נמנע.  רון לוינטל: 

 15 בעד.  :אסף קורן

 16 אני בעד.  :רועי רוזן

 17  תודה לכולם, אנחנו נוציא בשבוע הבא את הזימון לשתי הישיבות הבאות. עמית בכר:

 18 

 19 -הישיבה נעולה-


